
ROMÂNIA 
JUDEŢUL BOTOŞANI 

MUNICIPIUL BOTOŞANI 
CONSILIUL LOCAL 

 
PROCES – VERBAL 

încheiat în cadrul Dezbaterii publice cu privire la Proiectul proiectul de hotărâre pentru 
aprobarea Regulamentului privind organizarea şi funcţionarea jocurilor de artificii cu 

articole pirotehnice în Municipiul Botoşani  
nr. 270 din 05.07.2023 

 
 În conformitate cu dispoziţiile art. 7 din Legea nr. 52/2003 privind transparenţa 
decizională în administraţia publică, republicată, a fost organizată şedinţa de dezbatere publică 
a proiectului mai sus menţionat. La eveniment au fost invitate să participe instituțiile 
interesate, precum și persoanele care au depus propuneri. 
 
 La lucrări participă: 
 

1. Cosmin Ionuţ Andrei, Primarul Municipiului Botoşani 
2. Bogdan Munteanu, şef Serviciu Juridic, Contencios 
3. Viorela Dieaciuc, consilier juridic Serviciul Juridic, Contencios 
4. Ioan Onuţu, director Poliţia Locală 
5. Sorin Curcă, șef SVSU 
6. Manoliu Monica, consilier SVSU 
7. Aştefănoaei Cătălin 
8. Botez Adrian 

 
Ordinea de zi a evenimentului este următoarea: 

1. Deschiderea evenimentului și anunțarea temei acestuia 
2. Prezentarea ordinii de zi a ședinței 

 
Ordinea de zi a ședinței este următoarea: 

1. Dezbaterea observațiilor și propunerilor venite din partea Poliței Locale a municipiului 
Botoșani,  

2. Dezbaterea observațiilor și propunerilor venite din partea persoanelor juridice 
interesate (Belle Fleur și PFA Aștefănoaei Cătălin) 

3. Prezentarea succintă a motivării și a proiectului de act normativ supus debaterii 
(inițiatorul și compartimentele specializate din cadrul aparatului de specialitate) 

4. Închiderea evenimentului.  
 
 Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei, care dă 
cuvântul participanţilor la şedinţă. 

 
 Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – bună ziua, bine ați venit! Suntem la 

dezbaterea publică cu privire la Proiectul proiectul de hotărâre pentru aprobarea 
Regulamentului privind organizarea şi funcţionarea jocurilor de artificii cu articole pirotehnice 
în Municipiul Botoşani. Avem un punct de vedere scris, pe care trebuie să îl dezbatem, facem 
un proces-verbal, înregistrați? 
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 Haideți să vedem care sunt principalele prevederi din punctul de vedere, vă rog, vă 
ascult. 

 
 Domnul Adrian Botez – eu am făcut petiția prin care v-am zis că ... 
 
 Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – cu cele trei aspecte, pe care le-ați transmis 

în scris. Haideți să discutăm întâi de un principiu, spuneți că legea nu vă obligă, legea nu ne 
obligă și în proiectul de hotărâre sunt obligații. Hotărârile de Consiliu Local pot adăuga la 
lege, dacă nu sunt măsuri care contravin acesteia sau altor legi, deci noi putem să adăugăm 
lucruri suplimentare, care țin de specificul local.  

La art. 8 alin. (1) din proiectul de hotărâre, termenul legal de acordare a acordului, de 
maxim 10 zile,  termen care curge de la data depunerii documentației. Legea nr. 126/1995, la 
art. 13 are un termen de minim 48 de ore, ce vreți să ziceți, că eu nu înțeleg? 

 
Domnul Adrian Botez – adică Legea nr. 126/1995, la art. (13), spune de artificieri 

sau/și să folosească rachete antigrindină. Noi facem parte din aceeași lege, dat fiind că suntem 
pirotehnicieni, adică cu atât mai puțin pirotehnicieni, cu atât mai puțin periculos față de 
artificieri sau rachetele antigrindină, avem același termen rezonabil pentru depunerea 
documentației către Serviciu Arme sau către ISU Botoșani „Nicolae Iorga”. Adică, mi se pare 
10 zile, eu să vin cu 15 zile, când, ca idee, cel mai mult trăim din evenimente, și cineva poate 
să vină miercuri și să spună că vrea un foc sâmbătă, punem caz, atunci cum facem? 

Ca să nu mai zic, la același articol, dacă nu mă înșel, ați spus că dacă se modifică ora, 
în sensul, de exemplu, îl pun la ora 10, ferească Dumnezeu, dacă plouă, dacă sunt fulgere, 
dacă sunt tunete, eu nu îmi pun viața în pericol. Adică, înainte de astea, îl pot da la 9.30, îl pot 
da la 10.30, că, până în ora 12 – legea nu ne obligă, legea spune așa: de la ora 24.00 la ora 
6.00 am nevoie de acordul Primăriei.  

 
Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – eu cred că nu ați înțeles, haideți să discutăm 

de oră, cred că aici spune că cereți acord dacă aveți acest joc de artificii între orele 24.00 și 
6.00.  

 
Domnul Adrian Botez – corect.  
 
Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – nu vă spunem noi să ne spuneți ora, dacă 

între 24.00 și 6.00 aveți foc, zic bine? 
 
Domnul Adrian Botez – mă scuzați că vă întrerup. Aveți un articol trebuie să îl 

căutăm, care spune că trebuie stabilite data și locul, adică în cazul în care nu se respectă, 
căutăm articolul aici (art. 12), trebuie cerut un nou acord. 

 
Doamna Viorela Dieaciuc – în cazul în care se modifică data și ora desfășurării 

acțiunii. 
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Domnul Sorin Curcă – potrivit Ordinului nr. 1045, în metodologie se specifică cine 
emite acordul pentru organizarea jocului de artificii și articolelor pirotehnice, așa este acordul 
Primăriei. Noi avem un acord-cadru în spate, un acord în care scrie data, perioada și intervalul 
de timp. Tu dacă vii la mine și îmi spui încep petrecerea la 18.00, eu dau între 18.00 și 24.00, 
cât e limita, deci nu 18.45. 

 
Domnul Adrian Botez – domnule Curcă, dacă legea nu mă obligă, o lege ordinară nu 

mă obligă... Aveți punctul de vedere al Serviciului Arme, care spune pentru categoria T1, T2, 
F1, F2, nu trebuie să notific pe nimeni. 

 
Domnul Sorin Curcă – dar nu v-a cerut nimeni treaba asta, ci doar pentru cele din 

categoria F3, F4. În art. 2 scrie ca se reglementează regimul juridic. Deci, până acum, ați cerut 
vreodată la nunți?  

Domnul Adrian Botez – nu, păi tocmai de asta. De ce ar fi de acum înainte? Aia e 
întrebarea. 

 
Domnul Sorin Curcă – nu, doar pentru F3, F4, așa cum spune Legea nr. 126. Deci 

oricare a venit acum la nunți să ceară pentru T1, T2, le-am spus că nu le trebuie.  
 
Domnul Cătălin Aștefănoaei – dumneavoastră spuneați că nu este necesar, pentru că 

suntem într-un interval orar, ce rost mai are să scriem data și ora? 
 
Domnul Sorin Curcă – așa este prevăzut și în metodologia de aplicare. Deci data, 

locul și ora pentru F3, F4 trebuie scrise. Dumneavoastră, când faceți cererea către noi, cererea 
care este model, tip, o completați, ne scrieți aceste lucruri. 

 
Domnul Cătălin Aștefănoaei – nu e vorba doar de F3, F4, pentru că ați trecut F1, T1, 

F2; F1, F2 și T1 le-ați trecut aici. 
 
Domnul Sorin Curcă – doar regimul juridic, locurile unde au voie să folosească și 

unde nu. Asta nu  e problemă. Acordurile se cer, se emit doar pentru F3, F4.  
 
Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – nu vreți să fie trecut în hotărârea de consiliu 

local, cum nu a fost nici până acum, pentru cele de categorie inferioară, F1 și F2. 
 
Domnul Adrian Botez – dumneavoastră scrieți că în cazul în care nu respectăm, scrie 

că Poliția Locală poate să mă amendeze între 1000-5000 lei.  
 
Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – da. 
 
Domnul Adrian Botez – dacă legea ordinară nu mă obligă, vine domnul polițist local, 

mă amendează... 
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 Domnul Adrian Botez – nu ați înțeles ce vorbim. Mi-ați spus așa: nu vreți să trecem 
categoriile inferioare ca să fie autorizate, nu le trecem, am înțeles. Preiau acest aspect, nu le 
trecem. pentru celelalte, care sunt trecute și în lege, lăsăm F3, F4. Trebuie să îmi treceți data și 
ora când începeți. Sunt intervale orare pentru care trebuie să cereți acceptul, ca și până acum. 
Dacă nu se execută focul de artificii la secundă, nu e nicio problemă, numai să nu iasă din 
intervalul care este reglementat. Adică dacă cereți aviz la 22, nu vă face nimeni nimic dacă 
cereți la 23. Iar pentru categoriile inferioare, dacă am trecut aici, o să reglez în hotărârea de 
consiliu când o adoptăm, la propunerea dumneavoastră, pentru că mi se pare normal să nu mai 
cereți pentru astea inferioare. 
 
 Domnul Adrian Botez – eu, de exemplu T1 le am la vânzare, vine o persoană, le 
cumpără și dă în fața Primăriei Municipiului Botoșani. 
 
 Domnul Bogdan Munteanu – după ce se va aproba acest regulament, nicio persoană 
nu va putea da necontrolat în Municipiul Botoșani un articol pirotehnic. De ce trebuie, de 
fiecare dată să vină unul și să dea artificii, atâta vreme cât se dau artificii pe teritoriul 
municipiului, va trebui un aviz, deci activitatea va trebui reglementată. 
 Pentru F3, F4, este loc public, este clădire monument istoric, dumneavoastră ați venit 
și ați dat artificii pe care nu aveți voie să le dați. 
 
 Domnul Adrian Botez – din categoria T1. 
 
 Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – T1 și T2 să îi lăsăm să dea unde vrea. 
 
 Domnul Adrian Botez – la T1, de exemplu, sunt single shot-uri care vă face un 
spectacol de nu vă vine a crede. 
 
 Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – adică ei nu vor pentru cele pe care le dau ei 
pe la nunți să ceară acorduri, pentru cele mici. Și foarte bine, să nu le ceară, dacă legea nu 
obligă, nu pot semna în fiecare zi că dau ei la nuntă, să dea pentru cele din categoriile 
superioare. S-a înțeles aici, da? În regulă. 
 
 Domnul Cătălin Aștefănoaei – un alt aspect, legat de locație. Știu că unele locații nu 
se încadrează, conform legii, dar sunt locații în care pot fi organizate petreceri private, și se 
încadrează, în limitele legii. Dau un exemplu: un teren, la marginea orașului, Aleea Luizoaia, 
ca și exemplu, se încadrează din toate punctele de vedere, nu văd de ce nu pot executa un foc 
F2. 
 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – al cui este terenul? 
 

 Domnul Cătălin Aștefănoaei – al proprietarului respectiv, sau chiar al meu. 
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Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – veniți cu acord de la proprietar, faceți-ne 
propunerea și îl analizez. Veniți cu acordul lui, faceți propunerea asta, măsurăm în jur și 
vedem.  
 
 Domnul Cătălin Aștefănoaei – conform legii, pentru F2 nu trebuie să cer aprobare, 
doar anunț. Da, dar nu trebuie să mai fac către dumnealor. 
 
 Doamna Viorela Dieaciuc – păi asta spuneam și noi, că rămâne cu F3 și F4, pentru că 
nu este necesar avizul ISU și avizul IPJ, vom elimina din regulament. 
 

Domnul Sorin Curcă – din regulament, domnule Primar, propun să scoatem Anexa 4, 
fiindcă avem condițiile, fiecare poate să își aleagă locul, dacă îndeplinește condițiile, în sensul 
să fie la distanță de instalațiile electrice, de instalații de gaz de stațiile de peco, fiindcă noi 
putem alege o locație și mâine își face cineva acolo stație de peco. El e autorizat de mine, eu 
îmi asum un risc. 

 
Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – și atunci să lăsăm numai distanțele? 
 
Domnul Adrian Botez – după părerea mea, puteți adăuga locații. 
 
Domnul Sorin Curcă – spuneți-mi unde. 
 
Domnul Adrian Botez – unde s-au dat și până acum. 
 
Domnul Sorin Curcă – mi-ați spus de Casa Lux. Casa Lux nu poate și nu va fi 

niciodată o locație. 
 
Domnul Adrian Botez – se poate, dar este un proiect de lege, are aprobarea 

Guvernului, o să treacă cât de curând și de ... 
 
Domnul Sorin Curcă – Legea 126 va fi modificată, se micșorează distanțele pentru 

F1, F2, pentru F3, F4 sunt mai mari, iar din decembrie, și noi vom fi obligați, când se stabilesc 
taxele și impozitele, să punem și noi taxă. Deja celelalte primării din țară au. 

 
Domnul Adrian Botez – voi întreba și colegii mei. 
 
Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – bun, deci la art. 3, aici.  
 
Domnul Sorin Curcă – să știți și dumneavoastră că acordul Primăriei din regulament 

nu vine în contradicție cu legea.  
 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – nu vom da acorduri la nunți. Doar pentru 
cele importante să ceară acord, care provoacă zgomot, care sunt riscante. 
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 Domnul Adrian Botez – după părerea mea, se poate adăuga Cornișa. 
 
 Domnul Sorin Curcă – singura zonă care poate provoca probleme, este undeva în 
zona Cimitirului Eternitatea și  la Cornișa, partea dinspre Bucecea. 
 
 Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – art. 13, ați făcut referire la el?  
 
 Doamna Viorela Dieaciuc – cu privire la termenul pe care l-ați invocat. 
 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – cred că se referă la altceva art. 13, eu vi-l 
citesc: persoanele juridice autorizate care execută lucrări cu caracter temporar de prospecțiuni 
și explorări geologice sau în cadrul intervențiilor cu mijloace antigrindină sunt obligate să 
anunțe Inspectoratul Teritorial de Muncă și Inspectoratul Județean de Poliție sau Direcția 
Generală de Poliție a Municipiului București, după caz, în raza cărora se află localitățile unde 
își vor desfășura activitatea, cu cel puțin 48 de ore. Nu are nicio legătură cu subiectul nostru. 
Deci nu are legătură cu 13, bun.  

Unde am trecut termenul acesta? la art. 7 (1), cererea, împreună cu documentația, va fi 
depusă cu cel puțin 15 zile – dacă discutăm de categoriile superioare, spuneți-mi un termen 
rezonabil, ca să îl putem trece. Deci nu mai discutăm de cele inferioare, pe ele le scoatem, nu 
mai cereți pentru alea. 

 
Domnul Adrian Botez –  eu, de exemplu, eu am depus ieri la ISU pentru 09.07, și tot 

mâine depun la Serviciul Arme, prima dată depun la ISU, și după depun la Serviciu Arme. 
Sunt în termenul legal de 48 de ore înaintea focului de artificii, asta voiam să vă spun. Adică 
vrem un termen mai rezonabil, de asta vă zic. 

 
Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei –  48..., nouă ne trebuie vreo 4 zile, cu toate 

întârzierile care pot fi pe la departamente, 5 zile lucrătoare. E bun? 
Deci, cu cel puțin 5 zile lucrătoare înainte, deci dacă aveți duminică, trebuie să 

depuneți depuneți luni, ca să fie rezonabil și pentru noi, pentru că oricum răspundem mai 
repede, nu stăm chiar atât de mult. 

O să scoatem categoriile inferioare, le lăsăm doar pe cele superioare, care ne privesc, 
pentru că avem și intervale orare care pot provoca neplăceri cetățenilor, ca să anunțăm, ca să 
știm de ele, cam asta este ideea.  

Iar cele despre care spuneți dumneavoastră că sunt inferioare, o să vă verifice alții, nu 
e treaba noastră.  

Referitor la adresa Poliției Locale, un aspect de redactare; constatarea contravențiilor 
se face (..), precum și de polițiști. Deci vreți atribuții pe constatare, asta îmi spuneți, nu?  

 
Domnul Ioan Onuțu – noi am surprins, printr-o adresă, câteva probleme: 1. am vrea 

ca în momentul în care s-a aprobat o locație, un joc de artificii, să fim și noi informați, pentru 
că în timpul nopții, sau când se execută, să nu mergem la petrecerea respectivă să întrebăm 
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dacă aveți aprobare sau nu? Și, cunoscând despre ce este vorba, noi urmărim să fie respectate: 
intervalul, durata, locul, și în felul acesta ar fi o penibilitate, să mergi, să cauți mirele. 

 
Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – și să aibă aviz, da? Să facem o procedură să 

fie înștiințați și dumnealor, nu îi mai trimitem pe oameni la Poliția Locală, îi anunțăm noi că s-
a autorizat, s-a dat aviz pentru... 

 
Domnul Adrian Botez – dacă sunt sau nu autorizați polițiștii din cadrul Arme sau 

ISU, ei oricum trebuie să vină în control ori înainte, ori după joc, pentru că, atunci când se 
depune o documentație pentru categoria F3-F4, se face în baza unui tabel de produse, și el 
trebuie să vină să controleze la fața locului dacă s-au folosit produsele respective sau nu. 

 
Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – spuneți să scoatem locații, să lăsăm doar 

prevederile legale cu distanțele, da?  
 
Domnul Sorin Curcă – lăsăm doar prevederile. 
 
Domnul Ioan Onuțu – la art. 14, noi considerăm că Poliția Locală nu are dreptul de a 

constata și sancționa faptele contravenționale prevăzute în Legea nr. 126. În  momentul în care 
aș merge și aș da o sancțiune, aceasta poate fi contestată. 

 
Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – e în regulă, scoate și rămâne Poliția 

Municipală. 
 
Domnul Ioan Onuțu – și ultima problemă, tot la art. 14 alin. (1) am făcut o propunere 

de sacționare a contravențiilor între 1000-2500 lei în scris. 
 
Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – mi se par lucruri de bun simț. Asta e tot; să 

vedem cu trece hotărârea. Noi vom face modificările aferente. 
 
Nemaiexistând alte solicitări și epuizându-se materialele şi timpul alocat şedinţei, 

domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei declară lucrările şedinţei închise. 
 
 
 
 
 
 

  Redactat și dactilografiat, 
           Alina Ecaterina Manolache 
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